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Justerat den 17/2 2016 
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Christina Teiner (SPF Seniorerna) 
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Förhinder:  

Ersättarna Lena Hedquist (SPF Seniorerna), Donald Monvall (PRO) och Ulla Wihlman (PRO) 
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1. Besök av äldrenämndens ordförande Torun Boucher (V)  

 

Torun Boucher hälsas välkommen av rådets ordförande Lars Wettergren. Därefter föredrar 

hon huvuddragen i hemtjänstutredningen, däribland utformningen av förfrågningsunderlaget 

gällande upphandling av hemtjänst, samt svarar på rådets frågor.  

 

2. Genomgång av närvaro 

 

Sekreteraren noterar närvaro. 

 

3. Val av protokolljusterare 

 

Vice ordföranden Birgitta Borg (SPF Seniorerna) utses att tillsammans med ordföranden Lars  

Wettergren (PRO) justera dagens protokoll.  

 

4. Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning 

 

Av det utskickade förslaget till dagordning följer två övriga frågor; a) rådets remissvar till  

kommunstyrelsen samt b) lägesrapport beträffande hemtjänstutredningen. Rådet väljer att  

godkänna dagordningen med följande tillägg: 

 

c) Lokal och tider för rådets sammanträden.  

 

d) KPR önskar ta del av åtminstone ett exemplar av avhandlingen Omsorgens pris i  

åtstramningstid av Petra Ulmanen, Stockholms universitet.  

 

e) I exploateringsnämndens protokoll av den 4/2 2016 finns det en diskussion om en ny  

markanvisningspolicy beträffande särskilda boenden för person med funktionsnedsättning.  

KPR har ett stort intresse av att veta vad det är som gäller beträffande markanvisningsfrågor  

för särskilda boenden för äldre.  

 

f) Rådet önskar träffa kommunstyrelsen snarast möjligt.  

 

g) Rådet vill också att äldreförvaltningen har bevakning på andra fackförvaltningars  

ärenden av intresse för KPR.   

 

5. Anmälan av protokolljustering KPR 1/2016-01-18  

 

Anmälan läggs till handlingarna.  

 

6. Anmälan av protokolljustering ÄN 1/2016-01-26 

 

Anmälan läggs till handlingarna.  

 

7. Genomgång av ärenden till äldrenämnden den 23 februari 2016 

 

§7 Verksamhetsberättelse för äldrenämnden för år 2015  

Dnr 122-36/2016 
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Äldrenämnden redovisar ett överskott om 9,7 mnkr efter bokslutsdispositioner för 

verksamhetsåret 2015.  

 

Under 2015 har äldreförvaltningen arbetat med bl.a. följande frågor:  

 

Äldreförvaltningen har under hösten påbörjat en utredning om hur hemtjänsten kan utvecklas 

för att möta behoven hos framtidens äldre. Målet är att hemtjänsten ska vara personcentrerad, 

både vid bedömning av individuella behov och vid utformningen av genomförandet. Detta ska 

ske genom att den enskilde ges ett ökat inflytande över hur insatserna ska genomföras. 

Arbetet med utredningen fortsätter även under år 2016.  

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna. 

 

§8 Remiss av förslag till ny instruktion för Stockholms stads äldreombudsman 
Dnr 150-786/2015 

 

Stadsledningskontoret förslår att instruktionen för äldreombudsmannen ändras och likställs 

med instruktionen för funktionshindersombudsmannen och barnombudsmannen.  

Detta innebär att äldreombudsmannen får till uppgift att stadsövergripande bevaka äldres 

intressen och behov inom stadens alla verksamhetsområden. 

 

KPR har fått egen remiss i frågan och avger svar i särskild ordning som för kännedom bifogas 

till detta protokoll.  

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna. 

 

§9 Svar på remiss av Läkemedelsverkets utredning ”Restnoteringar av läkemedel” 
Dnr 150-25/2016 

 

Läkemedelsverket har fått i uppdrag av regeringen att fortsätta kartlägga omfattningen av 

restnoteringar av läkemedel utifrån en tidigare rapport den 18 december 2013.  

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna 

 

§10 Svar på remiss av Motion 2015:76 av Yvonne Fernell-Ingelström (M) om ökad 

uppkoppling av fiber i Micasa:s fastighetsbestånd 

Dnr 150-665/2015 

 

Kommunstyrelsen har i remiss begärt äldrenämndens yttrande avseende motion (2015:76) av 

Yvonne Fernell-Ingelström (M) om ökad uppkoppling av fiber i Micasas fastighetsbestånd.  

 

Av motionen framgår följande: 

 

- Att Stockholms stad ska fortsätta att ligga i framkant och toppa listan när det gäller 

Ericsson Networked Society Index. 

 

- Att uppdra åt Micasa fastigheter AB att installera fiber i samtliga lägenheter i 

bostadsbeståndet. 
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- Att uppdra åt Micasa fastigheter AB att ta fram en tidsplan, som anger när resten av 

Micasas lägenhetsbestånd kan få tillgång till uppkoppling till fibernätet. 

 

KPR har fått egen remiss i frågan och avger svar i särskild ordning som för kännedom bifogas 

till detta protokoll.  

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna. 

 

§11 Svar på remiss av Revidering av riktlinjer för kommunala bostadsbidrag till 

personer med funktionsnedsättning  

Dnr 150-728/2015 

 

I Stockholms stad finns sedan 1967 ett kommunalt bostadsbidrag för personer med 

funktionsnedsättning. Nuvarande benämning av bidraget är Kommunalt bostadsbidrag för 

handikappade – KBH. Genom bidraget får personer med funktionsnedsättning ersättning för 

merkostnader i boendet som deras funktionsnedsättning medför. Syftet med bidraget är att 

underlätta för personer med funktionsnedsättning att få en bostad som är ändamålsenlig med 

hänsyn till funktionsnedsättningen.  

 

Socialförvaltningen, som tagit fram förslaget till reviderade riktlinjer, anser bl.a. att 

riktlinjerna behöver anpassas i förhållande till nu gällande lagstiftning och föreskrifter, som 

staden enligt riktlinjerna ska tillämpa i handläggningen. I samband med att riktlinjerna 

uppdateras föreslår socialförvaltningen också en namnändring av bidraget till Kommunalt 

bostadsbidrag till personer med funktionsnedsättning – KBF.   

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna. 

 

§12 Stockholms stads handlingsplan för att förbättra arbetssituationen för 

socialsekreterare och biståndshandläggare 
Dnr 350-48/2016 

 

Socialförvaltningen har tillsammans med äldreförvaltningen och personalstrategiska 

avdelningen vid stadsledningskontoret tagit fram en handlingsplan för att förbättra 

arbetssituationen för socialsekreterare och biståndshandläggare i Stockholms stad. Planen 

lyfter fram olika områden och olika identifierade frågor som kan stärkas upp och som 

tillsammans skapar förutsättningar för en bra arbetssituation. Arbetet med att implementera 

handlingsplanen kommer att pågå under 2016-2018.  

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna. 

 

§13 Utvecklingsarbete ”Tryggt mottagande i hemmet” 

Dnr 350-56/2016 

 

Äldreförvaltningen har i uppdrag i budget 2016 att starta ett nytt arbetsätt för att skapa en 

trygg och hållbar hemgång för den äldre vid utskrivning från slutenvården. Utvecklingsarbetet 

"Tryggt mottagande i hemmet" kommer att påbörjas vid tre stadsdelsförvaltningar.  Syftet 

med utvecklingsarbetet är att skapa förutsättningar för en trygg och hållbar hemgång till 

hemmet för den äldre genom att utveckla arbetssätt inom hemtjänsten. Samverkan med 

primärvården och primärvårds rehabilitering är en förutsättning för att skapa detta.  
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KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna. 

§14 Demenskompetens i Stockholms stadkvalitetsmärkning, planering för år 2016 

Dnr 330-65/2016 

Ett system för kvalitetsmärkning av demenskompetens tas fram och genomförs i tre steg 

under år 2016. Satsningen vänder sig till verksamheter i egen regi samt beställarenheter. 

Modellen testas först i ett mindre antal verksamheter i en pilotstudie innan den slutligt 

fastställs. Finansiering av satsningen ska sökas via medel från stadens kommande 

kompetensutvecklingsfond och från Socialstyrelsen. Satsningen planeras fortsätta under år 

2017.  

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna. 

 

§15 Anmälan av rapportering av ej verkställda beslut enligt 4 kap 1 § 

socialtjänstlagen (SoL) för kvartal 4 år 2015 
Dnr 410-16/2016 

 

Fr.o.m. 1 juli 2006 är kommunerna enligt socialtjänstlagen skyldiga att anmäla alla gynnande 

biståndsbeslut som inte verkställts inom tre månader från beslutsdatum. Rapportering ska 

göras till tillsynsmyndigheten samt kommunens revisorer. Rapporteringsskyldigheten gäller 

även alla avbrott i verkställigheten, om beslutet inte har verkställts på nytt inom tre månader 

från dagen för avbrottet.    

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna. 

 

§16 Anmälan om fördelning av medel för utveckling inom demensområdet år 2016  

Dnr 340-44/2016 

 

I Socialstyrelsens nationella riktlinjer för vård och omsorg vid demenssjukdom (2010) är 

personcentrerad vård och omsorg den starkaste rekommendationen. Personcentrerad vård och 

omsorg innebär att det är personen och inte demenssjukdomen som sätts i fokus och att 

omvårdnadsinsatsen ska utgå från personens behov. En annan rekommendation är att bedriva 

multiprofessionellt arbete som syftar till kontinuitet i vården och omsorgen. Ett led i arbetet 

med att utveckla ett multiprofessionellt synsätt är att öka kompetensen kring bemötande av 

personer med demenssjukdom samt att utveckla och hitta nya arbetsmetoder.  

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna. 

  

§17Uppföljning av ungdomsbesök i äldreomsorgen 2015 

Dnr 340-43/2016 

 

Totalt har 61 vård- och omsorgsboenden blivit beviljade medel om 8,5 mnkr för 

ungdomsbesök under år 2015. Samtliga boenden som ansökt har blivit beviljade medel. 

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna. 
 

8. Förvaltningschefens information 

 

– KPR-sammanträdet den 12/4 behöver tidigareläggas till den 11/4 med anledning av att 

förvaltningsledningen ska delta i en obligatorisk utbildningsdag. Dessvärre är både Glasbruket 

och Kristallen på Hantverkargatan 3D fullbokade den 11/4. Detta innebär att sammanträdet 
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kommer att hållas i andra lokaler. Förvaltningen återkommer senare med information om var 

sammanträdet kommer att hållas.        

 

9. Genomgång av KPR:s balanslista över rådets frågor till förvaltningen samt förvaltningens 

svar på återstående fråga 

 

– Förvaltningen inkommer med svar på rådets fråga senare i vår.  

 

10. Övriga frågor 

 

a) rådets remissvar till kommunstyrelsen 

 

– Förvaltningen tillser att remissvaren skickas till kommunstyrelsen.  

 

b) lägesrapport beträffande hemtjänstutredningen.  

 

– Avdelningschefen Raili Karlsson föredrar lägesrapport beträffande hemtjänstutredningen. 

 

Hon berättar om den fortsatta utvecklingen i ärendet samt svarar på rådets frågor.    

 

c) Lokal och tider för rådets sammanträden.  

 

– För år 2016 är lokalen Kristallen på Hantverkargatan 3D bokad för rådets sammanträden.  

Lokalen är bokad mellan kl. 08.00 – 13-00.  

 

d) KPR önskar ta del av åtminstone ett exemplar av avhandlingen Omsorgens pris i  

åtstramningstid av Petra Ulmanen, Stockholms universitet.  

 

– Förvaltningen ska ordna med detta snarast möjligt.  

 

e) I exploateringsnämndens protokoll av den 4/2 2016 finns det en diskussion om en ny  

markanvisningspolicy beträffande särskilda boenden för person med funktionsnedsättning.  

KPR har ett stort intresse av att veta vad det är som gäller beträffande markanvisningsfrågor  

för särskilda boenden för äldre.  

 

– Förvaltningen kommer att återkomma senare under våren med ett svar.  

 

f) Rådet önskar träffa kommunstyrelsen snarast möjligt.  

 

– Rådets önskemål kommer att delges kommunstyrelsen snarast möjligt.  

 

g) Rådet vill också att äldreförvaltningen har bevakning på andra fackförvaltningars  

ärenden av intresse för KPR.   

 

– Förvaltningen kommer att återkomma senare under våren med ett svar.  

 

Vid protokollet 

 

Nima Andacheh 

Sekreterare för kommunstyrelsens pensionärsråd 
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Remiss om motion (2015:76) av Yvonne Fernell-Ingelström(M) 

om ökad uppkoppling av fiber i Micasas fastighetsbestånd (KS 

dnr 106-1648/2015) 

 
KPR vill i anledning av remissen avge följande yttrande. 

 

Att ha tillgång till internet får anses som en viktig demokratifråga. Många uträttar sina 

bankärenden och deklarationer, sköter sina kontakter med myndigheter och vårdcentraler på 

nätet. It-uppkoppling ger möjlighet för äldre att hålla kontakt med sina närstående och kan 

också ge möjlighet att få reda på vad som händer utanför sitt äldreboende. 

 

Trots dessa möjligheter kan man konstatera att endast hälften av Micasas boende har it-

uppkoppling och om man ser till alla äldreboenden saknar 70 procent denna uppkoppling. Att 

alla äldreboenden ska ha tillgång till detta borde vara en självklarhet.  

 

Mot bakgrund av ovanstående tillstyrker KPR motionens yrkanden. 

 

För kommunstyrelsens pensionärsråd 

 

 

 

Lars Wettergren   Birgitta Borg 

Ordförande    Vice ordförande  
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Svar på remiss om förslag till instruktion för Stockholms stads 

äldreombudsman. (KS dnr 105-1889/2015) 
 

Som svar på remissen lämnar KPR följande synpunkter. 

 

I budget 2016 beslutades att inrätta en äldreombudsman(ÄO) under kommunstyrelsen. Detta 

innebär att ÄOs tidigare placering vid Äldreförvaltningen upphör och att en ny instruktion 

utfärdas för den nya funktionen. 

 

Stadsledningskontoret föreslår att en ny instruktion för ÄO utarbetas och likställs med 

instruktionerna för funktionshinderombudsmannen och barnombudsmannen. Detta innebär att 

ÄO får till uppgift att stadsövergripande bevaka äldres intressen och behov inom stadens alla 

verksamhetsområden. ÄO ska inte handlägga enskilda ärenden eller klagomål och inte 

företräda enskilda medborgare. 

 

KPR anser det positivt att ÄO får till uppgift att på en stadsövergripande nivå bevaka äldre 

människors intressen och rättigheter inte enbart inom äldreomsorgen utom inom stadens 

samtliga verksamhetsområden. Det kan enligt förslaget handla om att bevaka att ett 

äldreperspektiv finns med i samhällsplaneringen och inom idrott, kultur, bostadsplanering 

samt trafik-och miljöfrågor. 

 

Dessa områden motsvarar vad KPR har att bevaka. Det understryker behovet av att ett nära 

samarbete mellan ÄO och KPR kommer till stånd. Det bör i sammanhanget påpekas att KPR 

inte är knutet till Äldrenämnden men väl att Äldreförvaltningen svarar för KPRs 

administration. 

 

Vad gäller förslaget till ÄOs instruktion anser KPR att första meningen i andra paragrafen(2§) 

ersätts med två meningar med följande lydelse. 

 

”Äldreombudsmannen ska samverka med stadens nämnder och styrelser, andra myndigheter 

och kommunsstyrelsens pensionärsråd. Ombudsmannen ska följa utvecklingen inom olika 

frivilligorganisationer.” 

 

Med dessa tillägg tillstyrker KPR instruktionen för Stockholms stads äldreombudsman. 

 

För kommunstyrelsens pensionärsråd 

 

 

 

Lars Wettergren   Birgitta Borg 

Ordförande    Vice ordförande  


